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UCHWAŁA NR XXII/246/2019 
RADY MIEJSKIEJ W TARNOWIE 

z dnia 19 grudnia 2019 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Prezydenta Miasta Tarnowa 

 Na podstawie art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks postępowania 
administracyjnego (Dz. U. z 2018 r. poz. 2096, z 2019 r. poz. 60, 730 i 1133), Rada Miejska 
w Tarnowie uchwala, co następuje: 
 
 § 1. Uznaje się skargę na bezczynność Prezydenta Miasta Tarnowa zarejestrowaną 
pod numerem WOR.ROR.1510.6.2019, za bezzasadną. 

Uzasadnienie 

 Skarżący w dniu 5 listopada 2019 r. pocztą elektroniczną przesłał do Wojewody 
Małopolskiego skargę na bezczynność Prezydenta Miasta Tarnowa w przedmiocie zgłaszanego 
problemu zagrożenia bezpieczeństwa przechodniów na przejściach dla pieszych na ul. Słonecznej 
w Tarnowie.  Skarżący zarzuca Prezydentowi Miasta Tarnowa naruszenie art. 7 ust. 1 pkt 2 i 14 
(w zakresie porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli) ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r., poz. 506 ze zm.). 
 Wojewoda Małopolski pismem z dnia 13 listopada 2019 r. przesłał przedmiotową skargę 
do rozpatrzenia Radzie Miejskiej w Tarnowie stwierdzając, że wskazane przez Skarżącego 
zadania określone w art. 7 ust. 1 pkt 2 i 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
należą do zadań własnych gminy. Stosownie do postanowień art. 30 ust. 3 tej ustawy – 
w realizacji zadań własnych gminy jej wójt podlega wyłącznie radzie gminy.  

W sprawie należy podnieść, że Skarżący w grudniu 2017 r. przesłał drogą elektroniczną 
na skrzynkę kontaktową Urzędu Miasta Tarnowa maila, w którym odnosi się do zainstalowanych 
przed przejściami dla pieszych progów zwalniających na ul. Słonecznej i sygnalizuje, iż część 
kierowców omija spowalniacze przejeżdżając środkiem pomiędzy nimi.  
 Problem bezpieczeństwa na ul. Słonecznej Skarżący ponowił we wrześniu 2018 r., 
poddając pod rozwagę pomysły na jego rozwiązanie.  
 
 W sprawie przeprowadzono postępowanie wyjaśniające i ustalono, co następuje. 
 

Zarząd Dróg i Komunikacji Tarnowie w grudniu 2017 r. w rejonie przedmiotowego 
przejścia dla pieszych wprowadził organizację ruchu polegającą na usytuowaniu 
przed oznakowaniem dla pieszych wyspowych progów zwalniających. Z racji prowadzenia ulicą 
Słoneczną komunikacji zbiorowej, zastosowanie innego rodzaju progów byłoby rozwiązaniem 
niekomfortowym dla pasażerów. Ponadto stałoby w sprzeczności z rozporządzeniem dotyczącym 
stosowania oznakowania na drogach publicznych. Fakt, że kierowcy przekraczali przepisy 
omijając progi środkiem, a nawet zieleńcem nie świadczy o przyjęciu błędnego rozwiązania, 
a jedynie o brawurze samych kierujących.  

Po sygnałach i analizach, Zarząd Dróg i Komunikacji w Tarnowie dodatkowo zastosował 
oznakowanie poziome w postaci linii ciągłej oraz słupków blokujących na zieleńcu – co przy 
zastosowaniu się do przepisów i zasad ruchu powinno skutecznie wpłynąć na warunki ruchu 
przed skrzyżowaniem i bezpieczeństwo pieszych.  

Dodatkowo z konsultacji przeprowadzonych z Wydziałem Ruchu Drogowego Komendy 
Miejskiej Policji w Tarnowie wynika, iż zastosowana organizacja ruchu znacznie poprawiła 
sytuację na przejściu dla pieszych, pozytywnie rekomendując obecne rozwiązanie. Jednocześnie 
należy zaznaczyć, że rozwiązanie polegające na punktowym działaniu w pojedynczych 
lokalizacjach nie przynosi pożądanych efektów w szerszej skali problemu. Chodzi tutaj 
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o sytuacje, w której nowoczesne rozwiązania poprawiające bezpieczeństwo na przejściach i ich 
oznakowanie w pojedynczej lokalizacji powodują utratę czujności kierowcy na kolejnych 
przejściach bez podobnych rozwiązań. Elementy takie mają prawo bytu jedynie 
przy rozwiązaniach systemowych ukierunkowanych na szerszy zakres działania np. obszar miasta. 

Jak więc wynika z powyższego, podjęto działania mające na celu poprawę bezpieczeństwa 
na ul. Słonecznej. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Tarnowie, analizując 
przedmiotową skargę, nie dopatrzyła się bezczynności w działaniach Prezydenta Miasta Tarnowa.  

Równocześnie zaznaczyć należy, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji złożyła wniosek 
do Prezydenta Miasta Tarnowa o wykonanie doświetlenia wszystkich przejść dla pieszych 
na ul. Słonecznej w Tarnowie (po obu stronach ulicy). 
 
 Biorąc pod uwagę powyższe, skargę należy uznać za bezzasadną. 

 
Jednocześnie na podstawie art. 239 Kodeksu postępowania administracyjnego zawiadamia 

się, że w przypadku gdy skarga, w wyniku jej rozpatrzenia, została uznana za bezzasadną i jej 
bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę, a skarżący ponowił skargę bez wskazania 
nowych okoliczności – organ właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać swoje poprzednie 
stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy – bez zawiadamiania skarżącego 
 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
 
 

 Przewodniczący Rady Miejskiej 
 w Tarnowie 

  

 Jakub Kwaśny 

                                                                                               


